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Binnenkomer 
 
Dit is alweer het tweede jaarverslag van deze fractie. Aan het einde van vorig jaar draaide de 
fractie al goed en dat is alleen maar beter geworden. Individueel sterke raadsleden, maar 
wellicht nog belangrijker: een sterk team. Veel investeren in relaties en samenwerking is niet 
alleen binnen de fractie een belangrijk punt, ook daarbuiten is samenwerking met andere 
fracties iets waar veel in geïnvesteerd wordt. Dat is prettig, het past bij onze open manier van 
politiek bedrijven en het helpt bij het boeken van resultaten. Het is fijn om te kunnen zeggen 
dat de sfeer in de gemeenteraad over het algemeen prettig en vriendelijk is. 
Naast relationeel blijft de fractie veel investeren in inhoudelijke kwaliteit. Het GroenLinks 
Magazine van februari opent met een artikel over de lessen die we kunnen leren van de buren, 
groene partijen in het buitenland. Twee torenen er boven uit: ken je kernissues (je 
ononderhandelbare punten) en wees de slimste van de klas. Heel goed in de materie zitten 
zorgt voor gezag gebaseerd op inhoudelijke kennis, en dat levert weer resultaten op. De 
fractie kenmerkt zich door gefocuste en harde werkers en de resultaten zijn er ook naar. 
Buiten ons eilandje rond de tafel op LinksBoven of in de zetels in de raadszaal zijn we 
continu op zoek naar verbinding tussen gemeentehuis en stad. 
Een doelgroep waar we extra aandacht aan besteden zijn studenten, omdat het een groep is die 
bepalend is voor de identiteit en levendigheid van Wageningen. Samen met 
studentenorganisaties en met medewerking van Wageningen UR en Idealis hebben we een 
politiek café over het escalerende probleem van tekort aan studentenkamers georganiseerd.  
Onze blik is niet alleen naar buiten gericht maar zeker ook naar binnen. Want karakteristiek 
voor de zittende fractie is de grote betrokkenheid en behoefte om contact te hebben met leden. 
Zo hebben we lang gezocht naar een geschikt onderwerp voor een ledenenquête. Het werd het 
onderwerp koopzondagen. Typisch een onderwerp waarbij zowel in Den Haag als op 
gemeentelijk niveau GroenLinksfracties er niet  
uitkomen. Waarden staan in deze kwestie 
lijnrecht tegenover elkaar. Wij vonden het 
boeiend om te doen en de informatie heeft de 
fractie geholpen. We blijven zoeken naar 
geschikte momenten en goede onderwerpen om 
input te vragen van leden. 
Vorig jaar schreven we dat we stonden te 
popelen om het nieuwe participatiebeleid in de 
raad te behandelen. Het wachten is beloond. In 
februari 2012 werd bekend dat het beleidsplan 
arbeidsparticipatie de tweede plek heeft 
gewonnen van meest innovatieve beleidsplan 
van Nederland (Innovatieprijs Stimulanz). 
Nieuwe zekerheden (een mooie slogan voor de 
volgende campagne!), dat is niet alleen onze 
wens, dat is inmiddels ook onze visie in 
uitvoering. 
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De fractie aan het werk 
De fractie vergadert elke donderdagavond. De inhoud van de agenda wordt deels bepaald 
door de vierweekse cyclus van de raadsvergaderingen: voorbereiden van de commissies, 
nabespreken van de commissies, voorbereiden van de raad en nabespreken van de raad. 
Daarnaast is er ruimte om onderwerpen die niet direct verband houden met de raadsagenda te 
bespreken. Ook ontvangt de fractie bezoek, in 2011 van Martijn Kuller en Luuk Brinkman 
van de VeSte, dhr. Broekmans van het burgerinitiatief De Dreijen, Paul van Selling en Paul 
Bosch van de Wageningse rekenkamer en Geert Munnichs en Adri Bolt van Movie W. Buiten 
de vergadering bezochten fractieleden veelvuldig burgers, organisaties en thema- en 
informatieavonden. 
Op 23 februari organiseerde GroenLinks een politiek café over studentenhuisvesting. Begin 
2011 werkte de fractie nauw samen met burgers en het Wagenings Milieu Overleg, waardoor 
het waterschap besloot om een door de gemeente afgegeven kapvergunning voor bomen aan 
de Grebbedijk niet te gebruiken. 
Eind september nam de fractie afscheid van Mieke Koster en Johannes Diepersloot. Zij 
besloten om verschillende redenen om de steunfractie te verlaten. De steunfractie kromp 
daardoor van drie naar één lid. 
Informatievoorziening aan de leden blijft een aandachtspunt. De website wordt bijgehouden, 
een aantal fractieleden is actief op Twitter of blogt op de website van de gemeente. Bovendien 
streeft de fractie ernaar om na elke raadsvergadering persberichten te verzenden. Het is een 
wens van de fractie dat de leden actiever geattendeerd worden op de beschikbare informatie. 
 
 

Lara de Brito 

fractievoorzitter 
Politieke vernieuwing, gelijke kansen, toekomstvisie, 

studentenzaken 

 @LaradeBrito 

 weblog.wageningen.nl/weblogs/w/lara_de_brito 

 laradebrito3@gmail.com 

 

Met veel inzet en ambitie werken we als fractie aan een eerlijkere 
en gezondere stad. En passant openen we ook het politieke spel 
door de vaak onnavolgbare politieke logica slimmer af te zijn.  

Common sense is het credo. In een tijd van transitie is Wageningen een minuscuul 
schakeltje maar wel een early adapter in de omslag van de huidige vieze en oneerlijke 
economische inrichting naar een nieuw duurzaam model. Met ons ambitieuze 
Klimaatneutraal 2030 is Wageningen koploper. Door sociale innovatie investeren we ook 
in sociale duurzaamheid. We verwachten nog meer bezuinigingen en de uitdaging blijft 
om doordacht vernieuwing boven status-quo te verkiezen. Met als motto ‘Nieuwe 
Zekerheden’ zal ik samen met de fractie doorgaan met het aanjagen van een visionair 
dapper bestuur. Dat over grenzen heen kijkt, midden in de samenleving staat, en 
mensen nooit uit het oog verliest. Door klein en groot denken te verenigen kunnen we 
niet alleen een verschil uitmaken vandaag, maar ook onze droomstad van morgen 
realiseren. 

DROOMCOLLEGE IN (DE) UITVOERING 
Direct na de verkiezingen verklaarden we dat een college met D66 en PvdA het droomcollege 
van GroenLinks zou zijn. Die wens kwam uit. Programmatisch zitten we in een luxe positie, 
geen andere combinatie past zo goed bij elkaar. Ook relationeel gaat het goed. Het college is 
erg collegiaal en dat is een wereld van verschil voor de raad vergeleken met de vorige 
periode. Doordat het soepel loopt geeft het optimaal ruimte voor een dualistische opstelling 
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van de coalitiefracties. En het bespaart energie die besteed kan worden aan goede 
inhoudelijke plannen en meer fundamentele zaken. 
Energie die we hard nodig hebben. Zo hebben we, door idioot hoge rijkskortingen op sociale 
zaken, drie miljoen extra moeten bezuinigen bovenop de al afgesproken 5,5 miljoen. Dat is 
niet makkelijk geweest. Toch is gepaste trots op zijn plek omdat het het college is gelukt om 
uit eigen middelen een goed sociaal beleid overeind te houden. Als coalitiepartijen hebben we 
het, na een verkennend gesprek, aangedurfd om niet achter de schermen maar open in de raad 
additionele bezuinigingskeuzes te maken. Dat het goed is gegaan zonder de initiële afspraken 
in het coalitieakkoord te hoeven wijzigen is verbazingwekkend. 
Maar dat is natuurlijk niet geheel zonder spanning gegaan. Zo hebben onze coalitiepartners 
besloten om, tegen het advies van het college in, een gedeelte van de OZB-verhoging terug te 
draaien. GroenLinks is daar niet in meegegaan. Daartegenover stond dat GroenLinks er in 
eerste instantie alleen voorstond in de strijd tegen het herintroduceren van de chemische 
methode van onkruidbestrijding. Uiteindelijk is het gelukt om steun te krijgen van de 
coalitiepartners om nu niet over te gaan op de gifspuit. 
Duidelijk is wel dat het steeds meer knelt. Daarom is het voor ons des te belangrijker om 
helder voor ogen te hebben welke punten voor ons ononderhandelbaar zijn. Dat zijn de punten 
die we als niet onderhandelbare punten hebben aangegeven tijdens de eerste 
onderhandelingsgesprek: minima en klimaat. Dat is het politieke kompas voor de fractie. 
Binnenkort zijn we halverwege de rit. Een mooi moment om achter- en vooruit te blikken. De 
drie coalitiefractievoorzitters hebben afgesproken in april bij elkaar te komen om daar 
uitgebreid met elkaar over te spreken. 

STUDENTENHUISVESTING EN/IN LEEGSTAANDE GEBOUWEN 
Alle alarmbellen gingen af toen er een serieus tekort aan studentenkamers werd geconstateerd. 
De gemeenteraad, ondersteund door GroenLinks, gaf vervolgens groen licht om studenten-
huisvesting op de campus te kunnen realiseren, met als voorwaarde dat er ook kamers worden 
gebouwd in het centrum. GroenLinks heeft, samen met studentenorganisaties, een politiek 
café georganiseerd over studentenhuisvesting. In de raad hebben we ons hard gemaakt om 
tijdelijke huisvesting in leegstaande gebouwen deel van het studentenhuisvestingsbeleid te 
maken. Met succes, een GroenLinks-voorstel is unaniem aangenomen. In de toekomst kunnen 
we niet alleen leegstaande panden beter benutten, maar tegelijkertijd goedkope woonplekken 
voor studenten realiseren. 

GROENER EN GOEDKOPER STADHUIS 
Het is bijna niemand ontgaan: het stadhuis is verwaarloosd. We voldoen niet aan Arbo-eisen 
en dus moet er flink worden verbouwd. Een moeilijk te verkopen verhaal in bezuinigingstijd. 
Desalniettemin is het een ‘people, planet, profit-proof’ plan, door de keus om van twee 
gebouwen terug te gaan naar één gebouw. Eén stadhuis is socialer en beter voor burgers. Eén 
stadhuis is groener. En het bespaart niet alleen energie maar ook geld. Het plan om het 
stadhuis te innoveren is geen stapeling van stenen maar een slimme hervorming. We hebben 
ruim drie miljoen structureel in eigen huis bezuinigd. Een jaarlijkse investering van minder 
dan 0,1 miljoen om te verhuizen hebben we er meer dan voor over. De renovatieplannen zijn 
bovendien coalitieakkoord-proof: alleen renoveren bij substantieel lagere onderhouds- en 
energielasten. 
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Jan te Hennepe 
Vice voorzitter 
Financiën, milieu en klimaat, Food Valley, transparante overheid 

  

  

 jan@te-hennepe.nl 

 

Het tweede fractiejaar is er een geworden van me er thuis voelen 
en er plezier aan beleven, van mijn fractiegenoten nog beter leren 
kennen en waarderen. Het is prettig om in een fractie te werken 
waar teamgeest in verscheidenheid heerst van waaruit signalen,  

wanneer nodig, in een split-second begrepen én geëffectueerd kunnen worden. Het 
streven, en in mijn ogen tevens de praktijk, om als fractie in de raad goed voorbereid te 
zijn en kwaliteit neer te zetten, ervaar ik als erg waardevol. Het voelt dan ook goed om, 
zoals in het Veerweg-dossier, als fractie, zonder dat er sprake is van fractiediscipline, 
een van de raadsmeerderheid afwijkend standpunt in te nemen omdat het 
collegevoorstel niet goed genoeg is. 

FOODVALLEY 
Maandag 10 januari uitte GroenLinks in de raad kritische opmerkingen over de transparantie 
en openbaarheid van FoodValley i.o. Ook de structuur en het democratisch gehalte van de 
processen werden kritisch benaderd. Uiteindelijk kon GroenLinks toch instemmen met het 
oprichtingsbesluit, omdat FoodValley staat voor innovatie door het bundelen van krachten en 
dat is goed voor Wageningen en de regio. De behandeling en goedkeuring in de raad van 24 
oktober van de strategische agenda was de aanleiding tot het aannemen van een motie voor de 
bescherming van het Binnenveld en een motie die een lans breekt voor een OV-verbinding via 
Arnhem naar Nijmegen. 

VEERWEG 121 
De eendracht die verleden jaar de raad sierde in haar besluit om niet akkoord te gaan met een 
massieve rij huizen aan de rand van de Berg was in de vergadering van 7 februari ver te 
zoeken. En dat terwijl driekwart van de bezwaarpunten van destijds nog recht overeind stond. 
GroenLinks streed met Veerwegbewoners, Wagenings Milieu Overleg en andere partijen voor 
passender oplossingen dan het collegevoorstel. Helaas liet een meerderheid van de raad zich 
leiden door een onduidelijke kortetermijn-geldangst, in plaats van een langetermijnvisie te 
hebben op het stadsgezicht en behoud van natuur- en landschapswaarden op deze unieke plek. 

ROUTEKAART NAAR KLIMAATNEUTRAAL IN 2030 
Onder deze noemer gebeuren veel interessante dingen. 
– Het verkrijgen van subsidie voor het bedrag van € 828.750,- voor het ontwikkelen van 

juridische en andere randvoorwaarden om in zonne-energie op eigen of andermans 
(bedrijfs)dak te investeren. Hiervoor is de Stichting Zonne-energie Wageningen opgericht 
met als doel 2MW geïnstalleerd vermogen. 

– € 250.000,- om randvoorwaarden te scheppen die woningeigenaren zelf laten investeren in 
het energieneutraal maken van hun huis. 

– Met de woningstichting zijn afspraken gemaakt om de energiebalans van alle ca. 5000 
huurwoningen in 10 jaar met twee labelstappen te verbeteren. 

– Het onderzoek óf en zo ja waar plaatsing van windmolens mogelijk is kan wellicht in 
2012 worden afgerond. 

– De mogelijkheden voor de oprichting van een Wagenings energiebedrijf worden 
onderzocht. 
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IN CONTROL  
‘In control’ is de titel van de bestuursopdracht voor een nog betere beheersing van de interne 
(financiële) processen. Binnen het onderdeel de verdiepingsslag heeft de secretaris van het 
Concern Management Team zijn HEAO-afstudeeropdracht ‘Anders Begroten’ uitgevoerd. 
Vele medewerkers en ook raadsleden werden hiervoor geïnterviewd. Aan de hand van 
onderzoeksvragen naar bijvoorbeeld de informatiebehoefte van de raad om de optimale 
financiële discussie te kunnen voeren en de informatie die de sturingsniveaus nodig hebben 
werden in open gesprekken en terugkoppelbijeenkomsten vele ideeën geformuleerd. In 2012 
zullen, in een van de vijf nieuw gevormde strategische kringen, mede onder leiding van 
wethouder van financiën Lex Hoefsloot deze ideeën aan de dagelijkse praktijk getoetst en al 
of niet voor realisatie voorbereid worden. 
 
 

Adriana Hulsmann 

Press Officer 
De Dreijen, wonen, ouderen, sport, water, transparante overheid 

 @a3anavlo 

  

 adriana.hulsmann@gmail.com 

 

Wat is het gemakkelijk om je in zo’n raadsperiode mee te laten 
slepen, en dan wel in twee opzichten. In de eerste plaats je 
uitsluitend richten op de onderwerpen die je aangeboden worden 
en in de tweede plaats daar dan heel veel tijd en energie in  

stoppen. Ik denk dat het goed is dat we regelmatig pas op de plaats maken om ons te 
realiseren dat we niet alleen bezig moeten zijn met wat ons aangeboden wordt. Van 
groot belang is ons af te vragen waar we heen willen en wat we willen bereiken als 
partij, als fractie en als individu. Mij lijkt het ook goed om zo dicht mogelijk bij onze rol 
en onze verantwoordelijkheid te blijven. Het in de gaten houden van hoofdlijnen en het 
vermijden van te veel details. Dit vooral om de aandacht van het publiek bij de zaak te 
houden. Niemand is gebaat bij potentiële kiezers die afhaken omdat ze het niet meer 
kunnen volgen, ook GroenLinks niet. 

WONEN: WAGENINGEN-HOOG EN DE DREIJEN 
Het meest in het oog springende onderwerp in het afgelopen jaar was ‘wonen’ en met wonen 
samenhangende zaken. Bij alle initiatieven brachten we steeds twee zaken onder de aandacht: 
pro-actieve burgerparticipatie in een zo vroeg mogelijk stadium en een integraal verkeer- en 
parkeerplan voor geheel Wageningen. GroenLinks wil een totaalplaatje en geen postzegel-
beleid waarbij de problemen van de ene naar de andere wijk worden geschoven. Wonen in 
Wageningen-Hoog en wonen op de Dreijen zijn twee actuele voorbeelden van woonzaken. 
We waren als fractie niet overtuigd van de noodzaak tot verregaande inbreiding op 
Wageningen-Hoog waardoor nog meer groen zou moeten verdwijnen om via perceelsplitsing 
een dichtere woningbouw te realiseren. Om principiële reden niet, maar ook niet omdat er 
hierdoor alleen maar meer dure woningen aan een stagnerende woningmarkt zouden worden 
toegevoegd. 
Wonen op de Dreijen, het liefst in een duurzame en zero-energie woning, wie wil het niet. 
Veel Wageningers hebben interesse en een aantal burgers diende een burgerinitiatief in om 
een dergelijke claim op een deel van de Dreijen vast te leggen. In eerste instantie leek het een 
sympathiek idee, maar niet toen het haaks bleek te staan op de grotere onderhandelings-
vrijheid die wethouder Lex Hoefsloot net aan de raad had gevraagd om er samen met 
Wageningen UR uit te komen met als doel iets moois op de Dreijen te realiseren. 
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PRESTATIEAFSPRAKEN MET DE WONINGSTICHTING 
Duurzaamheid in de woningbouw en levensloopbestendige woningen vastgelegd in een 
woonkeur. Het zijn maar twee van de aspecten die beklonken zijn in de prestatieafspraken met 
de woningstichting. GroenLinks was blij met de prestatieafspraken die dit jaar ook met Idealis 
gemaakt gaan worden. Minder blij waren we met de beloningen die gegeven worden aan de 
top van de Woningstichting. We hebben daarom in de commissie vragen gesteld over het al 
dan niet voldoen aan de Balkenende-norm. 

WATERSCOUTS 
Op initiatief van onze fractie kwamen alle raadsfracties bij elkaar om over het 
huisvestingsprobleem van de waterscouts van Musinga-Rijn te praten. Het resulteerde in een 
eenmalige bijdrage voor hun gedwongen verhuizing. 
 
 

Greet Eijkelenboom 
Fractiepenningmeester, contact bestuur 
Ruimtelijke en economische ontwikkeling, mobiliteit, 

bereikbaarheid 

 @greeteijk 

 http://weblog.wageningen.nl/weblogs/w/greet_eijkelenboom 

 greet.eijkelenboom@gmail.com 

 

Het politieke werk geeft een volle agenda, maar het is de moeite 
waard. Omdat de GroenLinks-fractie er toe doet, omdat we 
voorstellen doen, meerderheden verwerven en daarmee in de raad 
het college bijsturen. Dat is nodig om kwaliteit te krijgen, ook al 

zitten we in de coalitie en is de coalitie-agenda in grote lijnen bekend. Bezuinigingen 
worden beter voelbaar en de natuurwaarden om ons heen komen meer onder druk te 
staan. Het is en blijft eervol en mooi werk. En ik blijf het een genoegen vinden om 
meningen te peilen en met gelijk- én andersdenkenden tot de best mogelijke besluiten 
te komen. Het is niet altijd leuk, maar ook nooit saai. In de fractie overleggen we 
efficiënt, en het is prettig zoals we elkaars kwaliteiten waarderen. Nog mooier zou het 
zijn als we met achterban, leden en kiezers meer interactie zouden hebben. 

HAVEN 
In november besloot de raad over de update van het bestemmingsplan voor het havengebied. 
Met de SP heeft GroenLinks gepleit voor het aanscherpen van de milieukaders. Andere 
fracties wachtten liever eerst het onderzoek naar de gevolgen voor de bedrijven af. Sinds 2009 
is het bedrijf dat jarenlang de grootste overlast gaf vertrokken. De theoretische milieuruimte 
die deze asfaltcentrale (Bruil) achterlaat mag niet worden opgevuld door de uitbreiding van 
andere bedrijven. GroenLinks houdt daarvoor stevig een vinger aan de pols. Bovendien riep 
GroenLinks het college op om na te gaan wat mogelijk is om het havengebeid geschikter te 
maken voor recreatieve activiteiten. De raad steunde de motie unaniem. 

DETAILHANDEL EN HORECA 
2011 was een jaar met belangrijke besluiten voor horeca en detailhandel. GroenLinks ziet met 
tevredenheid hoe ondernemers steeds beter samenwerken en zorgen dat alle ondernemers 
participeren om de binnenstad aantrekkelijk te maken. De aanvankelijk ook door GroenLinks 
gewantrouwde reclamebelasting wordt derhalve met steun van GroenLinks voortgezet. 
Dankzij deze samenwerking heeft GroenLinks er vertrouwen in dat de status ‘toeristische 
gemeente’ leidt tot een opening van winkels op zondag op een even beheerste wijze als de 
acht zondagen per jaar die tot dusver waren toegestaan. Wat betreft GroenLinks mogen alle 
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supermarkten iedere zondag(middag/avond) open. We beseffen dat niet alle GroenLinks-ers 
het daarmee eens zijn. De enquête onder de leden in november liet zien dat een meerderheid 
geen bezwaar heeft tegen opening van supermarkten op zondag, maar wel tegen openstelling 
van andere winkels. Het verzoek van Wageningen UR om horeca en (kleinschalige) 
detailhandel toe te staan op de campus is voor het eerst gehonoreerd. Het bestemmingsplan, 
aangenomen eind 2010, liet deze functie nog niet toe. Nu het steeds drukker wordt op de 
Campus en ondernemers onderling en met onze wethouder intensief van gedachten hebben 
gewisseld, neemt de angst voor oneerlijke concurrentie af. GroenLinks staat in principe 
positief tegenover kleinschalige horeca. De raad zal hierover echter niet vóór 2012 beslissen. 

ONKRUIDBESTRIJDING ZONDER GIF 
Een van de bezuinigingsvoorstellen was om onkruid op verhardingen voortaan chemisch te 
bestrijden. Tijdens de behandeling van de kadernota in juni heeft GroenLinks verhinderd dat 
dit werd aangenomen. Het zou een enorme stap terug zijn in de duurzaamheid van onze stad. 
GroenLinks stelde met steun van PvdA, D66 en SP daarom voor om de milieuvriendelijke 
methode niet af te schaffen. Het college gaat nu uitzoeken of de bestrijding met heet water 
echt zo veel duurder is in verhouding tot andere milieuvriendelijke oplossingen. 
 
 

Hettie van Nes 

fractiesecretaris 
Werk en inkomen, sociaal beleid, cultuur 

  

 http://weblog.wageningen.nl/weblogs/w/hettie_van_nes 

 hjvannes-gl@dds.nl 

 

Het participatiebeleid, ontwikkelingen in de culturele sector en de 
voorbereidingen van het nieuwe Wmo-beleid dat in 2012 op de 
agenda staat hielden mij in 2011 van de straat. Anderzijds  

stuurden deze thema’s mij de straat juist op, want het zijn bij uitstek onderwerpen die 
samen met de stad, in gesprek met betrokkenen, worden besproken. Ik ben ervan 
overtuigd dat dit een goede manier is. Want als raadslid heb je nu eenmaal niet alle 
wijsheid in pacht. Je moet naar buiten om je te laten informeren. Vervolgens is het aan 
ons, de fractie, om van al die informatie wat te vinden en om er wat mee te doen. De 
ledenavond die we in mei hielden naar aanleiding van het jaarverslag 2010 was een 
goede gelegenheid om over actuele onderwerpen te sparren met leden. Ik hoop dat dit 
jaarverslag 2011 aanleiding is voor een herhaling daarvan. 

PARTICIPATIEBELEID 
In de zomer nam de gemeenteraad nieuwe kaders voor het arbeidsparticipatiebeleid aan. De 
‘doel- en middelbanen’ werden afgeschaft. De fractie sprak met betrokkenen, werkgevers en 
iedereen die zich zorgen maakte. We wilden alle doelbaners een zo passend mogelijk 
alternatief bieden. Een motie daarover van GroenLinks kreeg brede steun in de raad. Ook 
maakten we ons hard voor maatwerk. De (binnenkort wettelijk verplichte) tegenprestatie voor 
de uitkering werd daardoor genuanceerd. Het werd een inspanningsverplichting om zich een 
onafhankelijke of participatieve plek in de samenleving te verwerven. Het kan dus ook een 
taalcursus, vrijwilligerswerk of ander re-integratietraject zijn. GroenLinks is blij met het 
nieuwe beleid, maar de praktijk kan weerbarstig zijn. De fractie blijft daarom in contact met 
burgers die gebruik maken van re-integratiebeleid. 
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CULTUUR IN WAGENINGEN 
‘Cultuur heeft een belangrijke waarde in zichzelf en speelt bovendien een grote rol bij 
participatie en emancipatie van burgers,’ zegt het college-akkoord. Desondanks is het 
onvermijdelijk dat de raad bezuinigingsmogelijkheden onderzoekt. Het afschaffen van de 
doelbanen leidde tot extra onzekerheid, want veel doelbaners werkten in de culturele sector. 
Het college stelde extra bezuinigingen voor op ’t Venster en de cultuurmakelaar. De raad 
miste een actuele integrale visie op cultuur in Wageningen en besloot om nog niet in te 
stemmen met de voorstellen. In plaats daarvan riep de voltallige raad in een motie het college 
op om samen met de stad een cultuurnota op te stellen, waarin de bezuinigingsopdracht wordt 
meegenomen. We verwachten daardoor dat we in 2012 zullen werken aan een breed gedragen 
cultuurnota. Samen met de ChristenUnie vond GroenLinks ondertussen een mogelijkheid om 
een eerder vastgestelde bezuiniging op amateurverenigingen terug te draaien. 
 
 

LEEGSTAANDE PANDEN ALTERNATIEF GEBRUIKEN 
Begin 2011 stelde het college voor om leegstand van panden te bestrijden door culturele 
organisaties die op zoek zijn naar ruimte in contact te brengen met vastgoedeigenaren die 
leegstand zien aankomen. De fractie vond dat een sympathiek voorstel, dat kon worden 
uitgebreid. Op initiatief van GroenLinks stelden verschillende fracties gezamenlijk voor om 
behalve culturele organisaties ook startende ondernemers, maatschappelijke organisaties en 
tijdelijke bewoning erbij te betrekken. Toen een paar maanden later de studentenhuisvesting 
werd behandeld borduurde GroenLinks hierop voort met een voorstel om tijdelijke bewoning 
van leegstaande panden integraal deel uit te laten maken van het studentenhuisvestingsbeleid. 
 
 
 

Blik op de toekomst 
Waar we in 2012 met veel verwachting naar uitkijken is de Routekaart naar Klimaatneutraal 
in 2030, die in mei wordt vastgesteld. De windmolendiscussie wordt waarschijnlijk spannend.  
Ook visueel tot de verbeelding sprekend is de atadsgracht. De fractie zet zich in om er werk 
van te maken. We verwachten een goede kadernota die dit mogelijk maakt. Daarnaast is het 
onze wens dat het herontwikkelen van de SNS-bank en omgeving als kans wordt aangegrepen 
om een interactief proces te starten met als doel een toekomstvisie voor het centrum op te 
stellen. De stip aan de horizon is dat in 2013, als we ons 750-jarige jubileum vieren, de 
Stadsgrachtbrug er hersteld in nieuwe glorie bij ligt. Daar start onze droom voor het centrum. 
Een derde thema dat voor 2012 hoog op onze aandachtslijst staat is de nieuwe cultuurnota. 
Zoals we in 2011 bij het vaststellen van het participatiebeleid veel hebben gesproken met 
direct betrokkenen, zo willen we dat ook bij het cultuurbeleid gaan doen. Wageningen heeft 
een breed en rijk cultureel aanbod, waarbij burgers intensief betrokken zijn. We kijken uit 
naar een inspirerende samenwerking met de stad, leidend naar een waardevol cultureel leven. 
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De wethouder aan het werk 
Lex Hoefsloot 

Wethouder 

klimaat, economie, financiën en cultuur 

 
De belangrijkste topics in het afgelopen jaar: 
Bezuinigingen: begin 2011 werd duidelijk 
dat Wageningen veel meer moest bezuinigen 
dan voorzien. Hoe hebben we dat gedaan, 
welke waarden hebben we verdedigd en waar 
moesten we toegeven? 
Cultuur: in de bezuinigingsvoorstellen deed 
B&W voorstellen om meer te korten op 
cultuur. De raad draaide daar tijdens de 
kadernota een aantal zaken op terug. 
Klimaat: we gaan gestaag door! Subsidie 
zonne-energie, subsidie klimaatneutrale  
huizen, windenergie-zoeklocaties, routekaart 
naar Klimaatneutraal in 2030.  

De Dreijen: stagnatie. 
Economie: nieuwe beleidsvisie Economische visie Detailhandel & Horeca. 
Regio FoodValley: zoeken naar gemeenschappelijke belangen tussen acht gemeenten. 
Innovatie stadhuis, modernisering van de gemeentelijke organisatie. 

BEZUINIGINGEN 
In het coalitieakkoord hadden we in deze vier jaar een bezuiniging van 5,5 miljoen voorzien. 
Daarmee zaten we toentertijd in vergelijking met andere gemeenten aan de ruime kant. Echter 
het bleek bij lange na niet voldoende. Dit kabinet gooit zo rigoureus een groot deel van de 
bezuinigingen over de schutting richting lagere overheden, dat we in het voorjaar nog eens 
drie miljoen extra moesten vinden en wel op korte termijn. Dit was een moeilijk proces omdat 
we noodgedwongen de grenzen van de afspraken in het coalitieakkoord moesten gaan 
opzoeken. De fractievoorzitters gaven aan bovenal duaal te willen opereren, dus niet vooraf 
gekend te willen worden in de precieze invulling van onze voorstellen. Als B&W hebben we 
gezocht naar een pakket waarmee we kunnen volhouden dat we het verschil maken voor de 
kwetsbaren in onze stad. Ten tweede wilden we niet toegeven op onze klimaatambities. 
Extra geld voor de kwetsbaren in Wageningen: daar waar het Rijk in drie jaar tijd het 
participatiebudget (re-integratiegeld ed.) terugbrengt naar 25% van wat het was, plussen wij 
het op naar 60% van het nivo van 2010. Wel moesten we de doelbanen afschaffen, dat deed 
pijn. Ook moesten we een extra bezuiniging leggen op alles wat valt onder de Wet 
Maatschappelijke Ondersteuning. Uiteindelijk zullen we daar een miljoen minder aan 
uitgeven dan vroeger. Dat gaan bepaalde groepen merken, en helaas niet bij voorbaat degenen 
met de dikste portemonnee want dat heeft de wetgever nogal dichtgetimmerd. 
Toekomst: In Den Haag is men aan het broeden op nieuwe bezuinigingen. Enkelen 
voorspellen dat de regering daarbij de lagere overheden zal ontzien. Anderen voorspellen 
nieuwe bezuinigingsronden voor de gemeenten, waarschijnlijk niet via het gemeentefonds 
maar bijvoorbeeld via de beroemde decentralisaties waar ze dan minder geld voor beschikbaar 
stellen. Er zijn ‘Den Haag watchers’ die voorspellen dat een gemeente als Wageningen best 
nog eens +/- twee miljoen extra voor zijn kiezen kan krijgen. 
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Wat het ook wordt, elke extra bezuiniging zal exponentieel meer pijn doen, en dus ook 
politiek een steeds moeilijker te nemen hobbel zijn. Er kan een moment komen waarop alles 
in het coalitieakkoord ter discussie komt te staan. 

CULTUUR 
In het pakket aan voorstellen om voldoende te kunnen bezuinigen heb ik ook ingestemd met 
extra bezuinigingen op cultuur. In de keuze waarop te bezuinigen heb ik me laten leiden door 
het criterium welke culturele activiteiten uiteindelijk door de markt gedeeltelijk overgenomen 
zullen worden. Mijn analyse was dat veel van wat ’t Venster doet door de markt opgepakt zal 
worden als de overheid zich eruit terugtrekt. Dit is anders dan de Junushoff of de Bblthk. Dat 
zijn voorzieningen en diensten die zullen verdwijnen als de overheid zich eruit terugtrekt. 
Daarmee was de keuze gemaakt. Echter de raad dacht er anders over: de extra bezuiniging op 
’t Venster werd teruggedraaid, evenals het schrappen van de cultuurmakelaar. B&W kreeg 
opdracht om eerst een nieuwe cultuurnota op te stellen in samenspraak met de stad, en op 
basis van de keuzes die daarin staan zal de raad nieuwe bezuinigingen bepalen. Dat proces 
gaat in 2012 lopen. Daar zal iedereen nog van horen. 
Bovendien zal in 2012 met de Junushoff overeenstemming worden bereikt over een 
huurovereenkomst en daarmee over de wijze van samenwerking. We sluiten een periode af 
van 27 jaar waarin de stichting Junushoff het theater exploiteert zonder huurcontract, zonder 
duidelijke afspraken wie waarvoor verantwoordelijk is. Mijn drive hierbij is het onder-
nemerschap bij de stichting Junushoff te stimuleren in de hoop dat deze nieuwe duidelijkheid 
hen in staat stelt hun energie te focussen op het zo goed mogelijk commercieel exploiteren 
van het theater (natuurlijk zonder de culturele functies en waarden aan te tasten). 

KLIMAAT 
Wageningen heeft er, net als enkele andere gemeenten, voor gekozen het klimaatbeleid buiten 
de bezuinigingen te houden. Dat maakt dat we hierin gestaag kunnen doorbouwen aan een 
ambitieus klimaatprogramma dat nog deze lente als de Routekaart naar Klimaatneutraal in 
2030 naar de raad zal gaan. We hebben ondertussen twee belangrijke subsidies 
binnengehaald. Acht ton voor een innovatief project om grootschalige zonne-energie toe te 
gaan passen op bestaande daken en 2,5 ton om huizenbezitters te begeleiden die hun 
bestaande huis willen renoveren naar klimaatneutrale huizen. Ook hebben we de windenergie-
discussie nieuw leven in geblazen met het voorstel om te gaan kiezen voor twee zoeklocaties. 
Dat zijn mooie en goede zaken. Maar uit de cijfers van Alliander blijkt dat ons gas- en 
elektraverbruik in 2010 hoger was dan in 2008. Nu is ook het aantal huishoudens iets 
toegenomen, wat betekent dat per inwoner de CO2-uitstoot een hele kleine fractie kleiner was 
in 2010, echter de cijfers zijn hoe dan ook teleurstellend gezien ons streven naar 
klimaatneutraal. 

DE DREIJEN 
2011 begon goed maar eindigde in stagnatie. Na enige aanloopmoeilijkheden als afhandeling 
van het mislukte planproces onder het vorige college, was er een goede samenwerking met 
Wageningen UR ontstaan en waren we het eens over een planproces waarin ook Wageningen 
betrokken zou worden. Helaas kwamen er in de tweede helft van het jaar enige kinken in de 
kabel waar gemeente en universiteit niet veel aan konden doen. Het heeft alles met de nieuwe 
Wet Ruimtelijke Ordening te maken, die een andere rolverdeling oplegt aan gemeenten, 
ontwikkelaar en eigenaar/niet-ontwikkelaar. We zitten nu samen met de WUR in een 
zoekproces waarin we ons ook laten adviseren door de opstellers van de nieuwe WRO.  
Ondertussen zijn de marktontwikkelingen van dien aard dat de universiteit niet zoveel haast 
meer heeft en de provincie heel kritisch kijkt naar de grote aantallen woningen die 
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Wageningen sowieso zal moeten bouwen (Kortenoord, DMP, en andere locaties). 
Ontwikkeling van de gehele Dreijen op korte termijn is niet erg waarschijnlijk, wellicht wel 
van een deel. Dit is een van de lijnen die worden uitgewerkt. 

LEVENDIGE EN VITALE BINNENSTAD: ECONOMISCHE VISIE DETAILHANDEL & 
HORECA 
Ik ben ervan overtuigd dat we alle zeilen moeten bijzetten om de binnenstad levendig en 
vitaal te houden. Het is geen gegeven dat we een gezellig centrum hebben waar het goed 
toeven is. Met de horeca gaat het redelijk goed, echter de winkels staan onder druk. En zolang 
we geen alternatief hebben voor de winkels als drager van een levendig en vitaal centrum, is 
dat een zorgpunt. Ze staan onder druk door de crisis als tijdelijke oorzaak, maar ook door de 
niet te stoppen trend van internetwinkelen waar we allemaal aan meedoen. De nieuwe 
economische visie detailhandel en horeca dient dan ook twee doelen: enerzijds de 
bescherming en ontwikkeling van het centrum en anderzijds de ontwikkeling van Wageningen 
als campus van de universiteit. Uiteindelijk is de universiteit toch de motor waar we op 
draaien. Die moeten we verbinden met de stad. We moeten de kansen pakken die de 
voortgaande ontwikkeling van de WUR biedt voor Wageningen. Het is een goede zaak 
geweest dat de WUR zich heeft geconcentreerd aan onze noordkant. Dat heeft nieuw elan 
gebracht. Nu nog zorgen dat centrum en universiteitsterrein samen de campus gaan vormen. 

REGIO FOODVALLEY 
We hebben met acht gemeenten ervoor gekozen in een regionale samenwerking te stappen die 
we de Regio FoodValley hebben genoemd. Als ‘brand’ is er geen beter merk, maar het moet 
meer worden dan enkel een ‘brand’-naam. Het moet ook inhoud krijgen. Dat heeft het nog 
onvoldoende, mede omdat de acht deelnemende gemeenten nog niet hetzelfde verhaal delen, 
er nog van ten volle van overtuigd zijn dat iedereen baat heeft bij dezelfde economische 
ontwikkeling. Als portefeuillehouder geloof ik er nog steeds in dat Wageningen baat heeft bij 
een goede regionale samenwerking. Onze motor (Wageningen UR) kan zich niet geïsoleerd 
van Ede, Veenendaal of Barneveld ontwikkelen, daarvoor zijn die gemeenten te bepalend als 
het gaat om zaken als bereikbaarheid en mobiliteit, om de kwaliteit van het landelijk gebied 
inclusief natuur, scholen en opleidingscentra (voor de kinderen van de kenniswerkers). 

INNOVATIE STADHUIS 
Iets wat de gemoederen heeft doen oplaaien was het voorstel om het stadhuis grondig te 
verbouwen/renoveren met als doel alle ambtenaren die nu in het stadskantoor zitten ook in het 
stadhuis te kunnen huisvesten. Communicatief zijn we er niet goed mee omgegaan, maar ik 
geloof in het doel, ondanks dat het algemeen gezien wordt als een voorstel dat bepaald niet 
‘carrièreversnellend werkt’, zoals iemand van buiten het laatst uitdrukte. Heel puntsgewijs 
waarom ik er in geloof: 
– Uiteindelijk zijn we goedkoper uit: de besparingen zijn binnen vijf jaar groter dan de 

uitgaven. 
– We kunnen de werkwijze van de gemeente moderniseren: op digitaal gebied werken we 

nog alsof we in de vorige eeuw zijn blijven steken, dat zet ons op steeds grotere 
achterstand. 

– We moeten over vier jaar een aantrekkelijke werkgever zijn als de pensioengolf over ons 
heen spoelt. 

– We kunnen onze huisvesting zeer verduurzamen. 
 
In het voorjaar zal blijken of het plan ook daadwerkelijk uitvoerbaar is. 


